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حمیدرضا پگاه ـ بازیگر و مجری تلویزیون 
ـ هر نوع رقابت میان شــبکه های تلویزیون را 
نادرســت می داند. او معتقد اســت: کار خوب 
مخاطب خودش را پیدا می کند و احتیاجی به 

رقابت و مسابقه دادن نیست.
پگاه در این زمینــه تصریح می کند: ایجاد 
حس رقابــت میان شــبکه های تلویزیونی، از 
مدیرانی نشأت می گیرد که برای خودشیرینی 
حس رقابت را پیش می کشند؛ وگرنه این اتفاق 
هیچ کارایی ندارد. در شرایطی که ما اینترنت 
داریم پــس کار خوب هم می گردد و مخاطب 

خود را پیدا می کند.
حمیدرضا پگاه، هنرمند عرصه سینما، تئاتر 
و تلویزیــون در گفت و گویی با ایســنا درباره 
رقابت شبکه های تلویزیونی با یکدیگر و اینکه 
اساساً رقابت سالم میان شبکه ها چقدر معنادار 
است و به بالا بردن کیفیت آثار کمک می کند؟ 
تاکید کرد: به طور کل با رقابت و مسابقه دادن 
به خصوص در عرصه هنر مخالف هستم و اصلًا 

اعتقادی به رقابت ندارم؛ چراکه فکر می کنم در 
کار هنری، اگر هنر واقعی باشــد، رقابت کاملا 
بی معنی اســت؛ البته که آن هم بســتگی به 
بســتر آن رقابت دارد که کجاست و چه کسی 
آن بســتر را فراهم می کند. آیا اصلا بســتری 

برای رقابت فراهم شده یا خیر؟
وی در همیــن راســتا به جشــنواره های 
هنری اشــاره کــرد و توضیــح داد: به عنوان 
مثال جشنواره ای برگزار می شود و می گویند 
بخش مسابقه که من اصلا به آن هم اعتقادی 
ندارم؛ چون متوجه نمی شوم در کار هنری چرا 
آدم هــا باید با هم رقابت کنند. مگر مســابقه 
دومیدانی است که پشــت یک خط بایستند 
و با یک شــلیک حرکت کنند؟! به نظرم این 
رویکرد به هنر کاملا اشتباه است؛ ضمن اینکه 
آیا واقعا این بســتر در تلویزیون تعریف شده و 
درخصوص آن کارشناسی شده است؟؛ بنابراین 
متوجه نیستم که چرا اسم رقابت را می آورند. 
شــبکه های تلویزیونی در کدام بستر و درباره 

کدام موضوع با هم رقابت کنند؟
این بازیگر که تجربه اجرا در تلویزیون هم 
دارد، معتقد است: در تلویزیون یکسری برنامه 
پخش می شود و مخاطبان هم بنا به سلایقشان 
کارهــا را انتخاب می کننــد. در تلویزیونی که 
همه برنامه هایش از محلی به نام صداوســیما 

دنبال می شود، رقابتی وجود ندارد.
پگاه سپس در پاســخ به اینکه در صورت 
حــذف رقابت ســالم میان شــبکه ها، چطور 
می تــوان به بــالا رفتن کیفیــت برنامه ها در 
تلویزیون امیــدوار بود؟ گفت: بــه نظرم اگر 
همتی باشد و دلشــان بخواهد، کار خوب هم 
تولید می کنند و این ربطی به مســابقه دادن 
و رقابــت با دیگری نــدارد. من معتقدم حتی 
مسابقه هم رقابت سالم است، یعنی ما رقابت 
ناسالم نداریم و نباید قضیه را این گونه تفسیر 
کرد؛ به عنوان مثال من با یک قصه طنز، یک 
کارگردان و یکسری بازیگر فضایی را می سازم 
و دیگری هم با نگاهی دیگر یک قصه متفاوت 
تر می سازد. قرار نیست ما با هم مسابقه بدهیم، 

هرکسی در توان خودش تلاش می کند.
وی تاکید کرد: به نظرم همه این مســائل 
اول از همه به مدیــری برمی گردد که مدیوم 
رســانه و کار هنــری را بشناســد. همچنین 
انتخاب درست یک تهیه کننده هم در این امر 
خیلی مهم است؛ یعنی کارش را بلد باشد و با 
انتخاب متن و بازیگر و کارگردان درست بتواند 
یک ســریال خوب تحویل بدهد. آنچه اهمیت 
دارد این اســت که رسانه چقدر این شرایط را 
مهیــا می کند برای اینکه یک کار خوب تولید 

شود، هم به لحاظ امکانات و شرایط اقتصادی 
و هــم به لحاظ بحث محدودیت ها و همه این 
موارد تعیین کننده ساخت یک سریال خوب 
هستند که اگر مهیا باشند، قطعاً کار خوب هم 

تولید می شود.
سریال خوب ساختن شرایط می خواهد

بازیگر سریال های »تفنگ سر پر«، »آوای 
بــاران« و »خانه امن« همچنین خاطرنشــان 
کــرد: اگر این امکان در همه شــبکه ها وجود 
داشــته باشــد، مردم هم کاری را که دوست 

داشته باشند تماشا می کنند. 
به نظرم متاســفانه اینگونه بحث ها از خود 
مدیران نشأت می گیرد که برای خودشیرینی 
ایــن موضوعــات را پیش می کشــند و مثلًا 
می گویند بیننده ما بیشتر بوده و بیننده فلان 

شبکه کمتر!
هیچ وقت هم کســی نمی گوید آقا شــما 
چطور می فهمیــد بینندگانتــان واقعا چقدر 
هستند؟ من شــخصا معتقدم کار خوب، اگر 
مخاطب هم نداشته باشد، اشکالی ندارد چون 
به مرور زمان مخاطب خودش را پیدا می کند. 
در شــرایط فعلی که ما اینترنت داریم، قطعاً 
کار خــوب مخاطب خــودش را به مرور زمان 
پیدا خواهد کرد. ســاخت یک سریال و برنامه 
خوب، اول از همه شرایط لازم را می خواهد که 
مهمترین آنها کاهش نگاه سلیقه ای، سانسور 

و محدودیت هاست.
وی که سال گذشــته اجرای برنامه »صفر 
و یــک« را برای شــبکه دو ســیما عهده دار 
بود، درباره ارزیابی اش از ســریال های امسال 

تلویزیون گفت: راســتش ســریال های نوروز 
امســال را تا حدودی دنبــال کردم اما در من 
رغبتی ایجــاد نکرد تا بتوانم آنهــا را تا پایان 
تماشــا کنم. از میان ســریال های ماه مبارک 
رمضان هم بخشــی از ســریال »خوشنام« و 
بخــش کوتاهی از »نجلا« را دیــدم که البته 
هرکدام را مقدار کمی تماشا کردم ولی اتفاق 
جدیدی در آن ها ندیدم که مرا به سمت دنبال 

کردن قسمت ها، سوق دهند.
سریال های تلویزیون برای همه سلایق 

ساخته شوند
این بازیگر تلویزیون سپس درباره اینکه آیا 
پیشنهاد یا راهکاری برای قوت گرفتن بخش 
سریال ســازی در تلویزیون دارد؟ خاطرنشان 
کــرد: به صحبــت اولم برمی گــردم و آن هم 
تاکید بر »مهیا کردن شــرایط لازم برای کار 
خوب ساختن اســت«. تمام سلایق و نگاه ها 
و دیدگاه های مختلــف در زمینه های مختلف 
فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و ... باید بتوانند 
در تلویزیون کار کنند و شرایط لازم برای همه 
ســلیقه ها مهیا شود تا کار خوب ساخته شود. 
ان شــاءالله همه ما بتوانیــم از این بلاتکلیفی 
در ســال جدید خارج شویم و همه مشکلات 

درست شود.
حمیدرضــا پگاه در پایان دربــاره کارهای 
جدیدش در حوزه بازیگری و اجرا گفت: امسال 
برای تلویزیــون در حوزه بازیگــری فعلًا کار 
جدیدی نداشــتم. در حوزه اجرا هم برنامه ای 
که داشــتم فعلا به پایان رســید و برای ادامه 

همکاری هنوز چیزی مشخص نیست.

حمیدرضا پگاه: 

تلویزیون محدودیت ها و سانسور را کم کند

ایرج طهماسب از موفق ترین برنامه سازان حوزه 
کودک است که بیشتر مخاطبانش بزرگسالان 
هســتند. خیلی ها او را با فیلم های سینمایی و 
مجموعه های تلویزیونی »کلاه قرمزی«  به خاطر 
می آورند. شخصیتی که هر بار روی پرده نقره ای 
رفت و در تلویزیون ظاهر شــد، حرف های تازه  
برای گفتن داشــت و رکورد جــذب مخاطب 
را جابه جا  کرد. موفقیتــی که البته حاصل کار 
گروهی طهماســب، حمید جبلی و بسیاری از 
بزرگان حوزه نمایش عروسکی چون زنده یاد دنیا 
فنی زاده، مرضیه محبوب، محمد بحرانی، بهادر 
مالکی و بسیاری دیگر بود.به گزارش هنرآنلاینف 
طهماســب در تازه ترین فعالیت خود با گروهی 
جوان ســراغ تولید برنامه  برای شــبکه نمایش 
خانگی رفته است. تاکنون ۹ قسمت »مهمونی« 
در پلتفــرم نماوا روی آنتن رفتــه و مخاطبان 
بســیاری را با خود همراه کرده است اما با این 
همه نمی تــوان آن را با مجموعه »کلاه قرمزی« 
مقایســه کرد. »کلاه قرمزی«  محصول گروهی 
از حرفه ای ترین افــراد این حوزه بود که برآیند 
ســال ها فعالیت آنها در این مجموعه به نمایش 
عموم گذاشته می شــد. به همین دلیل نیز هر 
ســال با خلق شــخصیت های تازه در تلویزیون 
بیش از گذشته مورد توجه قرار می گرفت. اینکه 
چرا طهماسب سراغ تولید مجموعه ای تازه رفته، 
ریشه در اختلافی دارد که بیش از همه به ضرر 

تلویزیون است. رسانه ای که در دهه های گذشته 
بســتری برای شکوفایی استعدادهای جوان بود 
و بــه مخاطب اهمیت مــی داد، حالا یکی یکی 
ســتاره های خود را می پراند. اکنون به صراحت 
می توان گفت رســانه ملی خالی از سرمایه های 
مردمی شــده که روزگاری در این رســانه رشد 
کردند، درخشیدند و محبوب میلیون ها مخاطب 
شدند. ایرج طهماسب یکی از همین سرمایه های 
مردمی است که حالا به جای تلویزیون به شبکه 

نمایش خانگی کوچ کرده و چه بســا بســیاری 
از مردم که توان خرید اشــتراک این پلتفرم را 
ندارند، از دیدن برنامه او محروم شده اند اما چرا 
این اتفاق رخ داد؟ طهماســب چه می خواست 
کــه در تلویزیون عملی نشــد؟ چــرا مدیران 
تلویزیون در این بــاره توضیح ندادند؟ آیا دیگر 
»کلاه قرمــزی« را نمی بینیم؟ این ها تنها تعداد 
محدودی از پرســش های بی شــمار مخاطبانی 
است که به پاسخ نشنیدن، عادت کرده اند. این 

روزها در فقر تولید محتوای خوب، »مهمونی« 
بیش از هر برنامه دیگری مورد توجه قرار گرفته 
اما وقتی آن را در کفه تــرازو با »کلاه قرمزی« 
می گذاریــم، شــرایط متفــاوت می شــود. در 
»کلاه قرمزی« نمی شــد شــخصیتی پیدا کرد 
که مــورد توجه بخشــی از مخاطبان نباشــد 
اما در »مهمونی« اینطور نیســت؛ بســیاری از 
شخصیت های این مجموعه هنوز نتوانسته اند با 
مخاطب ارتباط برقرار کنند. در واقع »مهمونی« 

بــا »بچه« که نماد کودکان کار در جامعه امروز 
است دیده شد. در ادامه »پشه« نیز اتفاقی ویژه  
ایجاد و طرفداران بسیاری را با خود همراه کرد. 
در این میان شــاید بتوان با ارفاق شــخصیت 
»قیمه« را هم در دسته پرمخاطب ها قرار داد اما 
بقیه شخصیت های این برنامه هنوز پختگی لازم 
را ندارند. در واقع اگر امکان کار کردن در بستر 
»کلاه قرمزی« فراهم بود، این ســه شــخصیت 
می توانســتند به آن مجموعه اضافه شوند و در 
لبته  ا کنار دیگران اتفاق ویژه تری ایجاد کنند.  
»مهمونی« به نســبت کلاه قرمــزی امتیازهای 
مثبتی هم دارد؛ در واقع باتوجه به تغییر بســتر 
پخــش از تلویزیون به شــبکه نمایش خانگی، 
زمینه برای طرح موضوع های متفاوت بازتر شده 
است. علاوه بر این اضافه شدن بخش موسیقی 
ملل در کنار دو شخصیت خواننده رنگ و غنای 
تازه ای به کار طهماسب داده است که نمی توان 
از آن گذر کرد. با همه این تفاسیر، قسمت های 
پخش شده این برنامه تاکنون بیش از ۹۰ تا ۹۵ 
درصد رضایت مخاطبان را به خود جلب کرده و 
همین موضوع نشان می دهد طهماسب می تواند 
همچنــان برنامه ای تولید کنــد که مورد توجه 
مخاطبان قرار گیرد؛ اتفاقی که باید مورد توجه 
مدیران تلویزیون باشد که این روزها بیش از هر 
زمان دیگری به جذب مخاطب برای رسانه خود 

نیازمندند.

فراز و فرود ایرج طهماسب در یک گذار رسانه ای 

آیا »مهمونی« جای خالی »کلاه قرمزی« را پر کرد؟
اعتراض فعالان نشر دیجیتال و صوتی

به نمایشگاه کتاب
پلتفرم ها و ناشــران کتاب الکترونیک و صوتی با انتشار بیانیه ای اعلام کردند 

در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران حاضر نمی شوند.
به گزارش ایسنا، در بیانیه مشترک فعالان نشر دیجیتال و صوتی ایران آمده 
اســت: »با وجود پیگیری های فعالان نشــر دیجیتالی کتاب، هنوز این گروه 

از بازیگران حوزه فرهنگ جای مشخصی در نمایشگاه کتاب تهران ندارند.
ایــن بخش از جامعه فرهنگی کتاب سال هاســت با تکیه بر خلاقیت و تلاش 
جوانان نخبه این ســرزمین، و اکثراً در قالب شرکت های دانش بنیان، در کنار 
ناشران و اهالی نشر کاغذی، به رونق فرهنگی جامعه و افزایش سطح مطالعه 
در کشور کمک کرده اند. تلاشی که متکی بر ارائه نوین ترین شیوه های فناوری 
در سطح جهان بوده و به شکوفایی اقتصادی جامعه نشر یاری رسانده است. با 
وجود این، به خاطر بی توجهی مسئولان، این بخش مهم از جامعه نشر و کتاب 

کشور در نمایشگاه کتاب جایگاهی ندارند. 
امسال هم متأسفانه مسئولان برگزاری این دوره از نمایشگاه، با وجود پیگیری 
و درخواســت های مکرر، فرصتی برای حضور این طیف از جامعه نشــر ایجاد 
نکردند. با توجه به جنس محتوای عرضه شــده، منطق و انصاف حکم می کند 
که »ناشران کتاب های الکترونیکی و صوتی« در کنار ناشران عمومی کتاب جا 
بگیرند؛ اما بعد از نامه نگاری ها و پیگیری های بســیار، مسئولان امر در نهایت 
پیشــنهاد کردند که این ناشــران با پرداخت هزینه های سرســام آور تجاری، 
غرفه ای کوچک در حیاط، کنار غرفه های اغذیه فروشی اجاره کنند یا به محل 

استقرار فروشندگان محتوای نامکتوب )مانند سی دی های آموزشی( بروند.
به همین دلیل، ما پلتفرم ها و ناشران صوتی و دیجیتال، اعتراض خود را اعلام 

کرده و در این نمایشگاه حضور پیدا نمی کنیم. 
با توجه به نام گذاری سال ۱۴۰۱ به تولید بر اساس ظرفیت های دانش بنیان، 
امیدواریم مسئولان امر با شناخت بیشتر از روند تغییرات بازار نشر در جهان 
و فرصت هایی که نشر دیجیتالی کتاب می تواند به توسعه بازار کتاب در ایران 
بدهد، جایگاه این حوزه را مورد توجه قرار داده و فرصت های رشــد این حوزه 
را ســلب نکنند.« این بیانیه تا کنون)یک شنبه، ۱۸ اردیبهشت ماه ۱۴۰۱( به 
امضای طاقچه، فیدیبو، کتابراه، نوین کتاب گویا، شادن پژواک، آوانامه، ماه آوا، 
آی قصه، آوارسا، نوار، دانی، نبات، واوخوان، لحنی دیگر، پژوهان و پاتوق کتاب 
رسیده است. سی وسومین نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران از بیست ویکم 
تا ســی ویکم اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ در دو بخش حضــوری در مصلای امام 

خمینی)ره( و مجازی در سامانه ketab.ir  برگزار می شود.

کدام بازیگران مرد درگیر »جنون محض« شدند 
امین میری، ســام کبودوند، 
علــی ابدالی، میثــاق زارع، 
در  قاســمی  پویــا  علــی 
»جنــون محض«  نمایــش 
علیرضــا  کارگردانــی  بــه 
ایفــای  کوشــک جلالی 
گزارش  به  می کننــد.  نقش 
امین  گــروه،  روابط عمومی 

میری، ســام کبودوند، علی ابدالی، میثاق زارع و علی پویا قاسمی در نمایش 
»جنون محض« نوشــته مایکل فریــن، کارگردانی علیرضا کوشــک جلالی، 
تهیه کنندگی مشترک حمیدرضا علی نژاد و هاتف کلاته ایفای نقش می کنند. 
کوشــک جلالی که دارای افتخارات فراوان بین المللــی از جمله، برنده جایزه 
افتخاری تاتر شــهر کلن آلمان در سال ۲۰۱۶ است، پیش از این چهار بازیگر 
دیگر این نمایش به  نام های الهام پاوه نژاد، دیبا زاهدی، صدف اســپهبدی و 

الهه فرازمند را معرفی کرده بود.
نمایش »جنون محض« که جزو نمایش های کمدی مطرح در اروپا و نمایش 
برگزیده ســال ۱۹۸۲ انگلستان اســت، فضای یک گروه تئاتری را به هنگام 
تمرین نشان می دهد. افراد گروه سعی می کنند تا از درون هرج و مرج موجود 

نظمی به وجود بیاورند.
اما با هر اقدامی که می کنند گلوله نخ بیشــتر درهم تنیده می شــود و سرنخ 
پنهان تر. در نمایش جنون محض در کنار بداهه ســازی جنون آمیز بازیگران، 
شاهد یک آنارشی محض نیز هستیم. با تماشای جنون محض، تماشاگر تئاتر 
در می یابد که این هنر ناب، با چه درد و رنج عظیمی شکل می گیرد، تا روی 

صحنه بیاید.
 پیش از این حضور، بهزاد جاودان فرد »مجری طرح«، پیمان گرزم و شکرانه 
کریم »عکاس«، امیــر قالیچی »مدیر روابط عمومی«، امیر پارســائیان مهر 

»مدیر امور رسانه« در نمایش »جنون محض« قطعی شده بود.

اجرای ارکستر سمفونیک تهران
به رهبری نصیر حیدریان درتالار وحدت 

ارکســتر ســمفونیک تهران به رهبری 
نصیر حیدریان، طــی دو اجرا در تالار 

وحدت به صحنه می رود.
بــه گــزارش روابــط عمومــی و امور 
بین الملــل بنیــاد رودکــی، ارکســتر 
ســمفونیک تهــران به رهبــری نصیر 
حیدریان روزهای ۱۱ و ۱۲ خرداد ماه 
ساعت ۲۱:3۰ در تالار وحدت به صحنه 
می رود. »زیگفریدایدیل« به آهنگسازی 
ریشــارد واگنر؛ »پروانه« به آهنگسازی 
و »ســمفونی  اصلانیان  ملیک  امانوئل 
شــماره ۱ در دومینور« به آهنگسازی 
فلیکس مندلسون، قطعاتی هستند که 

در این کنسرت اجرا می شوند. علاقه مندان به منظور تهیه بلیت این کنسرت 
می توانند به سامانه ایران کنسرت مراجعه کنند.

بازگشت هادی حجازی فر به تئاتر در مقام دبیر
هــادی حجازی فــر کــه در 
سال های اخیر بیشتر فعالیت 
خود را بر سینما و تلویزیون 
بار دیگر  متمرکز کرده، حالا 

به تئاتر بازمی گردد.
بــه گــزارش ایســنا، هادی 
حجازی فــر کــه از جملــه 
و  مســتعد  هنرمنــدان 

شناخته شــده نمایش عروســکی است، بعد از ســال ها دوری از این حوزه، با 
پذیرش دبیری نوزدهمین جشنواره بین المللی نمایش عروسکی تهران مبارک 

بار دیگر به دنیای عروسک ها باز می گردد.
او کــه با اجــرای نمایش هایی همچــون »رومئو ژولیــت«، »ملاقات بانوی 
سالخورده«، »دایره« و ... از جمله هنرمندان در زمینه نمایش عروسکی است، 

به تازگی دبیری جشنواره نمایش عروسکی تهران مبارک را پذیرفته است.
این بازیگر و کارگردان در ســال های گذشته نیز جشنواره تئاتر »هامون« را 
پایه ریزی کرد که تنها یک دوره آن در ســال ۱3۹۸ برگزار شــد و برگزاری 

دوره های بعدی آن به دلیل همه گیری کرونا امکان پذیر نبود.
جشنواره نمایش عروسکی در دوره های اخیر خود مرضیه برومند را به عنوان 
دبیر در کنار خود داشــته اســت. برومند به مدت سه دوره پیاپی دبیری این 
جشنواره را در دوره های ۱۵، ۱۶ و ۱7 بر عهده داشت و دبیری دوره هجدهم 
نیز به زنده یاد گلزار محمدی ســپرده شــد که پیش از برگزاری جشــنواره 
به دلیل بیماری از دنیا رفت و این جشــنواره تنهــا با دبیری اجرایی مهدی 

حاجیان برپا شد.
جشــنواره بین المللی نمایش عروسکی تهران مبارک معمولا مرداد و شهریور 
برگزار می شد ولی این دوره به دلیل وضعیت کرونایی و نیز به دلیل همزمان 
شدن ایام همیشگی برگزاری این جشــنواره با ماه های محرم و صفر طبیعتا 

برگزاری آن به تعویق خواهد افتاد.
فعلا در اولین گام دبیر این جشــنواره معرفی شده است تا این رویداد هنری 
از بلاتکلیفی رها شــود. بر اســاس اعلام روابط عمومــی اداره کل هنرهای 
نمایشــی، طی هم اندیشی مدیرکل هنرهای نمایشی با خانواده انجمن صنفی 
نمایشــگران عروســکی، هادی حجازی فر به عنوان دبیر نوزدهمین جشنواره 

بین المللی نمایش عروسکی تهران- مبارک منصوب شده است.

اخبارکوتاه

پخش کننده فیلم »انفــرادی« می گوید: افزایش فروش 
فیلم ها صرفا مدیون افزایش قیمت بلیت اســت و سینمای 
ایــران روزهای ســختی را بــه لحاظ تعــداد مخاطبانش 
می گذراند. به گزارش ایسنا، این روزها سینماها اوضاع خوبی 
ندارند و اگر پیش تر افت مخاطب و فروش به کرونا فقط به 
مرتبط می شــد الان دیگر این بیمــاری را تنها عامل رکود 
سینما نمی توان دانست. شــرایط به گونه ای شده که حتی 
اکران یک فیلم  خوب و باکیفیت هم ممکن است در جذب 
مخاطــب چندان موفق نباشــد و در این میان فقط بعضی 
فیلم های کمدی وضع بهتــری دارند که البته آن ها نیز در 
مجموع مخاطب چشمگیری ندارند. در حال حاضر فیلم های 
کمدی »ســگ بند« و »انفرادی« یکی با 3۰ میلیارد تومان 
و دیگری با ۱۰ میلیارد تومان در مقایسه با فیلم های دیگر 
فروش خوبی در گیشه دارند ولی حتی همان »سگ بند« 3۰ 

میلیاردی هنوز نتواسته یک میلیون نفر مخاطب داشته باشد. 
در این باره سعید خانی که بعد از »انفرادی« فیلم »علفزار« 
را در نوبت پخش دارد، در گفت وگویی با ایسنا بیان کرد: در 
تعطیلاتی که گذشــت فروش سینماها بد نبودند ولی از ان 
ایده آلی که باید باشد خیلی فاصله داریم. درواقع این افزایش 
فروش را مدیون قیمت بلیت هســتیم و به لحاظ مخاطب 
قطعاً نســبت به سال ۹۸ افت شدید پیدا کرده ایم. او درباره 
دلیل این افت مخاطب گفت:  شــرایط اقتصادی تاثیر گذار 
است و وقتی مردم برای خرید ماکارونی مشکل داشته باشند 
قطعا ســینما رفتن برایشــان اولویتی ندارد. در این شرایط 
باید کارهای جدیدی در پخــش و اکران انجام دهیم مثل 
شــناور کردن قیمت بلیت ها، مذاکره با شهرداری و نهادها 
و ارگان ها تا تخفیف های ویژه یا کارت های مخصوص برای 
ســینماروها ارائه کنیم. وی افزود:  در دو روز آخر تعطیلات 

هفته گذشــته با وجود اینکه فیلم »انفرادی« فروش خوب 
یک میلیاردی داشــت، اما فقط 3۰ هزار نفر به سینما رفته 
بودند و از جمعیت ۸۰ میلیونی کشــور این رقم بسیار کم 
است. شرایط اقتصادی قطعا بر فروش سینما تاثیر گذاشته 
و اگر ســینمادارها، پخش کنندگان و مدیران وزارت ارشاد 

فکری نکنند، امسال سینما وضعیت سختی خواهد داشت.
مدیر پردیس سینمایی »صبامال« با تاکید براینکه برای 
جذب مخاطب فیلم خوب هم باید ساخته شود، ادامه داد: در 
کنار تولید باید برای مارکت پخش هم کاری کرد؛ در همین 
پردیس »صبا« با فروشگاه زنجیره ای آن مذاکره کردیم تا هر 
کسی که از یک رقمی بیشتر خرید کند، بلیت نیم بها سینما 
بگیرد و در هفته گذشته بیش از ۶۰۰ بلیت از همین طریق 
فروختیم. این یک تلاش ســاده اســت است و باید جریانی 
جدی برای تنوع در ارائــه قیمت ها ایجاد کنیم تا مردم در 

همین شرایط سخت اقتصادی هم راحت تر به سینما بیایند. 
خانی یادآور شد که در نوبت دوم عید فطر در تدارک اکران 
فیلم »علفزار« است و افزود: الان فیلم های اجتماعی خیلی 
فروش خوبی ندارند ولی »علفزار« با توجه به سوژه ملتهبی 
که دارد و ماجراهایی که در جشــنواره فیلم فجر داشت با 
استقبال مخاطب روبرو می شــود، پس از آن برای تابستان 
هم اگر شرایط مهیا شود »دوزیست« را اکران خواهیم کرد.

وقتی دغدغه ماکارونی هست کسی سینما نمی رود

مسئولان جشنواره فیلم کن، درخواست همه 
خبرنگاران و فعالان رســانه ای روســیه را برای 
حضــور در این رویداد ســینمایی رد کردند. به 
گزارش ایسنا به نقل از درَپ، جشنواره فیلم کن 
امسال درخواست حضور روزنامه نگاران روسی را 
به عنوان بخشی از موضع خود علیه تهاجم این 
کشــور به اوکراین رد کرده اســت.  به گفته دو 
روزنامه نگار روسی که در گذشته به صورت مرتب 
مجوز حضور در جشنواره را دریافت می کردند اما 
امسال رد شده اند، گروهی از اعضای رسانه های 
روسی اخیرا جلســه ای با مدیر مطبوعاتی کن، 
»اگنس لروی« داشته اند و این مقام مسئول در 

جشنواره به آنها گفته که جشنواره قبل از تصمیم 
گیری در مورد صدور مجوز حضور روزنامه نگاران 
روس منتظر بهتر شــدن اوضاع بین روســیه و 
اوکراین بوده است، اما با توجه به شروع جشنواره 
در کمتر از دو هفته آینده جشــنواره در نهایت 
تصمیم گرفته اعتبارنامه تمــام روزنامه نگاران 

روسی را رد کند.
»آگنــس لروی« همچنین عنوان کرده فقط 
رســانه هایی را برای حضور در جشــنواره تایید 
کردیم که با موضع جشــنواره در مورد وضعیت 

اوکراین همخوانی داشته باشند، اما ظاهرا هیچ 
خبرنگار روســی امســال پذیرفت نشده است.  
جشنواره فیلم کن پیش ازاین نیز اعلام کرده بود 
امسال هیچ فیلم و نماینده ای رسمی که همسو با 
سیاست های کنونی کشور روسیه باشد را نخواهد 
پذیرفت اما ظاهرا عدم رویه روشن در عدم تائید 
خبرنگاران با اعتراض آنها به مسئولان جشنواره 
کن همراه شــده اســت.  »کاترینا کارسلیدی« 
روزنامه نگار روس که از ســال ۲۰۱۵ هر ســاله 
در جشــنواره کن حضور یافته در این باره گفته: 

»من به این موضوع اشاره کردم که وب سایت من 
هیچ ارتباطی با دولت روســیه ندارد، اما احتمالاً 
راهی برای بررســی این اطلاعات وجود ندارد و 
درخواســت حضورم در جشنواره رد شده است. 
من امســال از روسیه فرار کردم و در رسانه های 
اجتماعی از جمله وبلاگ سینمایی خودم درباره 
جنگ صحبت می کنم، اما نمی توانم از رسانه ام 
برای صحبت کردن استفاده کنم، زیرا کارمندانم 
را در معــرض خطر بزرگی قرار می دهد«.  یکی 
دیگر از روزنامه نگاران رد شده امسال جشنواره 

کن که نمی خواست نامش فاش شود نیز نوشته 
اســت: »ما در تمام مدت نادیده گرفته شدیم و 
تنها ۱۰ روز! قبل از جشــنواره درخواست ما رد 
شده است. احساس می کنم که آنها نمی دانستند 
چگونه تعریف کنند جهت گیری سیاسی روزنامه 
نگاران چگونه است و تصمیم گرفتند همه ما را 
رد کنند تا برای خودشــان دردسر ایجاد نشود. 
هفتادوپنجمین جشــنواره فیلم کــن از ۱7 تا 
۲۸ می )۲7 اردیبهشــت تا هفت خردادماه( به 
صورت حضوری بر پا خواهد شــد و چهار هزار 
نفر روزنامه نگار از 7۵ کشور جهان در این رویداد 

سینمایی شرکت می کنند.

خبرنگاران روس از جشنواره کن حذف شدند

مرضیه یاری بخــت از هنرمندان عرصه قلم کاری روی 
پارچه در استان اصفهان درباره شرایط حاکم بر این حوزه 
و فعالیت های خود به خبرنگار هنرآنلاین گفت: از سال ها 
پیش، علاوه بر ورود به بسیاری از حوزه های صنایع دستی 
به هنر قلم کاری روی پارچه علاقه مند شدم و پس ازآن به 

شکل حرفه ای و کارگاهی به این حوزه ورود کردم.
به گزارش هنرآنلاین او در ادامه اظهار داشــت: جنس 
پارچه ای که در این هنر کاربرد دارد، تمام پنبه اســت که 

اتفاقاً هم قابلیت اســتفاده در فصل گرم  و هم فصل سرما 
را دارد و در ادامه به دلیل شــیوه اجــرای هنر قلم کاری 
روی پارچه، انواع اجزای پوشــش از شال و روسری گرفته 
تا پیراهن و مانتو و شلوار در زمره لباس های سنتی بسیار 
محبوب به ویژه نزد جوانان به شــمار می روند و البته دیگر 
کالاها همچون پرده ها و رختخواب ها هم از محبوبیت قابل 

توجهی برخوردار هستند.
یاری بخت درباره نحوه اجرای این هنر روی پارچه بیان 
کرد: در تولید این گروه از لباس های سنتی از تکنیک های 
مختلف چاپ استفاده می شود. در مرحله نخست، عملیات 
تثبیت رنگ روی پارچه زمینه انجام شــده و پارچه پیش 
از برش به کارگاه چاپ فرستاده می شود تا نقش موردنظر 
بــر روی آن توســط قالب هایی از جنس چــوب که غالباً 
چوب گردو است، زده می شــود. همچنین برای تثبیت و 

همچنین زیباتر شــدن رنگ های بکار رفته، هنرمندان از 
موادی همچون پوســت انار و ریشه روناس در پاتیل های 

رنگرزی استفاده می کنند.
ایــن فعال عرصه قلم کاری به تنوع طرح هایی که پیش 
از چاپ روی چوب کنده کاری می شوند اشاره کرد و گفت: 
این طرح ها از گل، بته و جقه و داســتان های شــاهنامه 
گرفتــه تا بســیاری دیگر از نقوش روی چــوب به منظور 
چاپ کنده کاری می شــود و چه بســا یکی از نکات مهمی 
که محصولات دارای هنر قلم کاری روی پارچه را از دیگر 
محصولات متمایز می کند همین طرح های قابل اســتفاده 
اســت که البته در ارتباط با این موضوع باید این را بگویم 
که شــاید یکی از مشکلات ما در این حوزه به مقوله کپی 
کاری دیگر همکارانمان بازگــردد که درنتیجه طرح ها از 
وضعیــت منحصربه فرد بودن و مختــص یک برند خاص 

بودند درمی آید و تشــخیص اصل از فرع را برای مشتری 
ناآشنا دشوار می ســازد. یاری بخت در خاتمه به وضعیت 
بازار این هنر اشــاره کرد و گفت: اگر بخواهم حرف دلم را 
بزنم باید بگویم کــه دل ما فعالان این حوزه، بازار فروش 
ثابت می کنــد حال آنکه اغلب هنرمنــدان این عرصه به 
دلیل نداشــتن بازار فروش ثابــت و دائمی و تمرکز روی 
فروش از طریق صفحات اینســتاگرام از مواهب بازارهای 
ســودمند محروم هستند و از ســوی دیگر همگی امکان 
شرکت در نمایشــگاه های داخلی و خارجی را ندارند که 
به عقیده من در راســتای ســامان دادن به این وضعیت، 
مســئولان می توانند برای هرکــدام ازاین گونه های هنری 
به طور مشخص بازاری را ایجاد کنند که مخاطبان بدانند 
برای تهیه محصولات هرکدام از این حوزه ها به کدام بازار 

در کدام منطقه مراجعه کنند.

روایت مرضیه یاری بخت از هنر قلم کاری روی پارچه 

دلمان بازار ثابت فروش می خواهد


